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«Мы пОМНИМ, Мы ГОРдИМСя!»
 величественный праздник

 ViVat, студент! 

Ганна ИванніковаІрина Наконечна
У студентів НФаУ, окрім виконання буден-

них студентських обов’язків, знаходиться час та  
натхнення для підкорення олімпійських вершин 
фармацевтичної освіти. Цього року участь наших 
студентів у Всеукраїнській фармацевтичній олім-
піаді традиційно принесла НФаУ перемогу. 

XV ювілейна Всеукраїнська олімпіада з між-
народною участю за спеціальністю «Фармація» 
на базі ТДМУ імені І.Я. Горбачевського прохо-
дила у квітні 2011 року. В олімпіаді взяли участь 
39 студентів із 13 команд. Показово, що цього 
року вперше взяти участь у цих змаганнях приї-
хали переможці Всеросійської студентської олім-
піади з фармації — команда Уральської державної 
медичної академії (м. Єкатеринбург, Росія). 

Всеукраїнська олімпіада за спеціальністю 
«Фармація» об’єднує 6 навчальних дисциплін, які 
формують систему знань та навичок, необхідних 
у майбутній професійній діяльності провізора: ор-
ганізацію та економіку фармації, аптечну техно-
логію ліків, промислову технологію лікарських 
засобів, фармацевтичну хімію, фармакогнозію, 
фармакологію, та проходить у два етапи (теоре-
тичний і практичний).

На теоретичному етапі олімпіади студен-
там було запропоновано 72 завдання 3–4 рів-
нів складності: розрахункові та ситуаційні  
задачі, тести на відповідність, ланцюгові тес-
ти. На практичному етапі олімпіади студенти 
таксували і проводили облік рецептів, виготов-
ляли мікстури, давали фармакологічну оцінку  

лікарським засобам, проводили хімічний ана-
ліз рідких лікарських форм, описували лікарську  
рослинну сировину, гербарії і мікроскопію, пра-
цювали над визначенням якості капсул. На всіх 
етапах олімпіади учасники виступали анонімно 
під відповідними шифрами.

НФаУ представляли переможці І туру Все-
української олімпіади з фармації — студенти  
IV курсу Ірина Наконечна, Вадим Цивунін та Ва-
лерія Сентяй. На наступному етапі олімпіа-
ди вони виправдали наші очікування і вибо-
роли друге командне місце. Крім того, в інди-
відуальному заліку стали переможцями Ірина  
Наконечна (друге місце) та Вадим Цивунін (третє 
місце). Честь представляти Національний фарма-
цевтичний університет у складі журі Всеукраїнської 
олімпіади випала доценту нашого університету  
С.В. Огарь.

Боротьба була запеклою, адже призи від гене-
рального спонсора холдингу STADA CIS — були 
фантастичними: за перше місце в особовому за-
ліку — ноутбук, за три других місця — нетбуки, 
за три третіх місця — мобільні телефони. У ко-
мандній першості за перше місце — три цифро-
вих фотоапарати, за три других місця — три елек-
тронні книги, за три третіх місця — MP3-плеєри.

Організатори приділили значну увагу до-
звіллю учасників олімпіади. Студенти мали 
можливість відвідати Почаївську лавру, істо-
ричні пам’ятки м. Крем’янець, розважитися 
на спеціально проведених для гостей україн-
ських вечорницях. Доцент С.В. Огарь зазначи-

ла: «Організаторам вдалося створити сприятли-
ву та дружню атмосферу, адже важливим здобут-
ком подібних заходів є встановлення контактів 
між успішними молодими людьми, які, без пе-
ребільшення, є майбутнім фармацевтичної галу-
зі. Слід наголосити, що дні олімпіади були наси-
чені різноплановими подіями, але завдяки пра-
вильній організації заходів втома майже не від-
чувалася. Однозначно можу стверджувати, що  
цьогорічні змагання виправдали мої найкращі 
сподівання».

Враження наших переможців — позитивні 
та яскраві, вони розповідають: «Було досить важ-
ко подолати хвилювання, особливо на практич-
ному турі, адже відчуття були такі, наче тебе роз-
глядають під мікроскопом, а це, безперечно, ви-
водило з рівноваги. 

Дуже хочеться подякувати викладачам нашо-
го університету, вони доклали багато зусиль і часу 
для нашої підготовки, хвилювалися за нас, теле-
фонували вже після першого туру, цікавилися, 
як ми там, чи все в порядку.

Найприємнішим було, звичайно, нагоро-
дження, гарні подарунки, дружні вітання ще вчо-
рашніх суперників та власне відчуття того, що все 
було недарма».

Отже, XV ювілейна Всеукраїнська олімпіа-
да з міжнародною участю за фахом «Фармація» 
на базі ТДМУ імені І.Я. Горбачевського стала 
ще однією перемогою НФаУ.

Оксана Прохватілова

Именно эти слова слышны отовсюду 
в столь значимый день нашей истории — День 
Победы, 9 Мая. Сколько жизней было отдано 
за существование мира… Сколько судеб было 
поломано... 

Коллектив Национального фармацевтиче-
ского университета всегда принимает участие 
во всех общегородских мероприятиях, посвя-
щенных празднованию Дня Победы. Усилиями  
сотрудников НФаУ проводятся вечера встреч 
с ветеранами Великой Отечественной войны, те-
матические лекции для студентов. Каждый в этот 
день чтит память погибших и преклоняется пе-

ред выжившими в трагические 
и кровавые годы Великой Отече-
ственной. 

Накануне праздника Сту-
денческий парламент и ректорат 
НФаУ возложили цветы к ме-
мориальной доске, открытой  
к 65-летию Победы в память о под-
виге сотрудников и студентов 
 фармацевтического университе-
та, ушедших на фронт, и разме-
щенной на фасаде корпуса НФаУ 
по улице Мельникова, 12.

По давней традиции в канун  
9 Мая члены Студенческого пар-
ламента и первичной профсо-
юзной организации студентов НФаУ поздрави-
ли ветеранов нашего университета: Веру Алек-
сеевну Белявскую, Эдуарда Ивановича Шконду, 
Нину Макаровну Солодовниченко, Анну Степанов-
ну Браницкую, Василия Петровича Мазаева, Афа-
насия Сергеевича Лехана, Александру Федоровну 
Солдатову, Наталью Семеновну Астахину, Зинаи-
ду Степановну Спесивцеву. У всех наших ветера-

нов разные проблемы, но сегодня 
их объединяет одно — потребность 
во внимании, и тот факт, что о них 
помнят, их подвиги не забыты, для 
них дороже любых материальных 
ценностей. Наши ветераны — люди  
почтенного возраста, со свои-
ми проблемами и потребностя-
ми, но ничто не омрачает их люб-
ви к жизни. Находясь рядом с ними, 
ловишь себя на мысли, что боишься 
не оправдать их надежд, что стыдно 
за то «будущее», которое они сегод-
ня имеют…

Так или иначе, в наших силах 
сделать так, чтобы о них помни-

ли, ими гордились не только 9 Мая, но и каждый 
день в году.

Эти герои подарили мир следующим поколе-
ниям — нам с вами.

Ирина Бондарчук,
председатель 

 Студенческого парламента НФаУ

СТИпЕНдІя
Відповідно до Указу Президента України ака-

демічна стипендія призначена 
Ірині Наконечній — студентці IV курсу, 7 гру-

пи, спеціальність «Фармація»
Ганні Іванніковій — студентці V курсу, 3 групи, 

спеціальність «Фармація»

Ко Дню Великой Победы  
в Национальном фарма- 
цевтическом университете  
была открыта книжная  
и фотовыставка, посвя-
щенная ветеранам Вели-
кой Отечественной войны.

ВІТАєМО ОЛІМпІйЦІВ!

АНОНС
Сьогодні в рубриці «Юридичний лікбез»  

(3 стор.) — УРЯДОВА «ГАРЯЧА ЛІНІЯ»

БЕЗпЕЧНЕ ЛІТО
Студентський парламент разом з профкомом 

студентів НФаУ при підтримці Управління з пла-
нування сім’ї 31 травня та 1 червня проводить 
акцію «Безпечне літо». Біля навчальних корпу-
сів по вул. Блюхера, Мельникова та Олександра  
Невського з 11.30 до 13.00 члени Студентського 
парламенту будуть безкоштовно роздавати бажа-
ючим інформаційні листівки, буклети, що пропа-
гують безпечне статеве життя. 

25 травня у прес-центрі інформагенції 
«StatuS quo» відбулася прес-конференція рек-
тора Національного фармацевтичного університе-
ту В.П. Черних «День відкритих дверей on-line». 

На запитання аудиторії відповідали профе-
сор В.П. Черних, директор коледжу НФаУ Т.С. Про-
копенко, відповідальний секретар приймальної  
комісії НФаУ С.В. Погорєлов, голова Студент-
ського парламенту НФаУ І. Бондарчук. Крім сту-
дентів НФаУ, на заході були присутні майбутні абі-
турієнти, зокрема випускники школи №156 та лі-
цею №141 міста Харкова. У ході прес-конференції 
відбулися прямі включення по Skype з гуртожитку 
№1 та студентського кафе НФаУ, а також спіл-
кування з колишніми випускниками фармацевтич-
ного університету, які працюють або продовжують 
навчання в США, Швеції.

Переглянути прес-конференцію у записі мож-
на на сайті www.sq.com.ua. 

17 ЧЕРВНЯ о 13.00 у Великій залі ХНА-
ТОБу Національний фармацевтичний уні-
верситет проводить свято «ВИПУСК — 2011».

•	У	 2011	 році	 фармацевтичну	 галузь	 по-
повнять близько тисячі висококваліфіко-
ваних	 молодих	 фахівців,	 з	 яких	 137	 осіб	 —	
випускники-іноземці	з	24	держав	світу.	

•	Майже	60	випускників	НФаУ	отрима-
ють дипломи з відзнакою. 

Автор плаката — Максим Зупанец

Ирина Бондарчук в гостях  
у А.Ф. Солдатовой



2 МОЛОДІСТь ФАРМАцІЇ

В апреле 2011 года состоялся визит сту-
дентов Таджикского государственного меди-
цинского университета им. Абуали ибн Сино  
с целью прохождения практики по промыш-
ленной фармации.

Украина приветствовала гостей из солнеч-
ного Душанбе прохладной, дождливой погодой.  
Теплая встреча делегации студентами НФаУ 
во главе с председателем совета молодых ученых 
Алексеем Андрияненковым, уютные комнаты об-
щежития №1, фруктовые йогурты с украинской 
выпечкой стали лучшими адаптогенными сред-
ствами для уставших путешественников.

Знакомство с фармацевтической столицей 
Украины — Харьковом — студенты начали с про-

гулки по историческому центру города и посеще-
ния центральных аптек. 

Далее — знакомство с НФаУ. Делегация в пол-
ном составе, в национальных костюмах была при-
нята ректором НФаУ, профессором В.П. Черных. 
Валентин Петрович подчеркнул важность акаде-
мических обменов между Украиной и Таджики-
станом, пожелал хороших впечатлений и интерес-
ной практики. На встрече присутствовали первый 
проректор, профессор И.С. Гриценко, проректор 
по международным связям, профессор С.Б. По-
пов, профессор А.В. Зайченко.

Затем гостей нашего университета ждали 
в Музее истории фармации. После осмотра экспо-
зиций (кстати, в ТГМУ также открыт замечатель-
ный музей истории вуза) ребята познакомились 
с коллективом кафедры промышленной фарма-

ции. Заведующий кафедрой профессор Е.В. Гла-
дух рассказал о научно-методических разработках 
кафедры, отметил ключевые моменты практики, 
оговорил план работы для всей группы и каждого 
студента в отдельности. Ребятам показали учебные 
лаборатории, лекционные аудитории, пригласили 
посетить кафедры технологического и химическо-
го профиля. Особенно впечатлила гостей из Сред-
ней Азии кафедра косметологии и аромологии, 
университетский салон красоты.

Таджикские гости познакомились с рабо-
той Студенческого парламента НФаУ. Совместно 
была проведена дружественная акция по высадке 
на аллее ботанического сада саженца кизилового 
дерева в память о времени, проведенном в Нацио-
нальном фармацевтическом университете.

Последующие дни были не менее насы-
щенными и интересными. Студенты посетили  
учебные корпуса НФаУ, побывали на кафедрах 
медико-биологического профиля, посетили ка-
федру клинической фармакологии с фармацевти-
ческой опекой, клинико-диагностический центр 
и лаборатории университета. Программа прак-
тики включала посещение и практическую ра-
боту в фармацевтической компании «Здоро-
вье», фармацевтической компании «Стома», ХФЗ 
«Лекхим-Харьков», ЗАО «Биолек».

21 апреля делегация из Таджикистана приня-
ла участие в церемонии возложения цветов к па-

мятнику основателю и первому ректору наше-
го вуза — Н.А. Валяшко, в эти дни университет 
праздновал 140-летие со дня его рождения. 

В рамках культурной программы гости побы-
вали в историческом музее, совершили экскур-
сионную поездку по городу. Особое впечатление 
осталось у ребят от похода в Харьковский дель-
финарий. 

Во всех культурных мероприятиях студен-
тов из Душанбе «опекали» студенты НФаУ. Дру-
жеский ужин, с традиционным восточным  
пловом и чаепитием с восточными сладостями, 
который был организован для студентов таджик-
ского землячества и студентов НФаУ накануне 
отъезда в общежитии №1, был щедро приправлен 
радушием, гостеприимством харьковчан. 

Сучасна молода людина навіть за найсиль-
нішого бажання не може залишитися осто-
ронь	теми	освітніх	реформ	—	від	них	залежить,	
як будуть оцінені її успіхи, а відтак і її майбутнє. 
Йдеться про перспективи, які перед українськими 
студентами відкриваються (або не відкривають-
ся) в Україні та за кордоном. 

Функціонування кредитно-модульної системи 
викликає багато суперечливих тверджень з боку 
студентів та цілу низку дискусій з боку виклада-
чів. Редакція нашої газети спробувала розставити 
крапки над «і» у цій проблемі. 

Кредитно-модульна система в європі
Ціла хвиля студентських протестів накри-

ла Європу восени 2009 року (Австрія, Германія, 
Італія, Хорватія). Студенти вимагали задоволь-
нити їхні вимоги щодо оптимізації навчального 
процесу: скасувати систему «Бакалавр/Магістр», 
забезпечити вільний вибір предметів замість 
нав’язаних, гарантувати відсутність змін у на-
вчальному плані без погодження зі студентами 
та гендерну рівність осіб, які навчаються, тощо. 

Претензії європейської молоді до Болон-
ської системи полягали також у незадоволенні 
тим, як саме вона була впроваджена у конкретних 
освітніх системах. Так, європейці вважають за не-
обхідне враховувати національні традиції та спе-
цифіку освітньої системи країни, де запроваджу-
ється кредитно-модульна система. 

В Україні, ймовірніше, йдеться про впро-
вадження не Болонської системи (оскільки для 
українських студентів усе ще є проблемою продо-
вжити навчання за кордоном, відтак ігнорується 
основний принцип Болонського процесу — мо-
більність студентів та викладачів), а насампе-
ред про оцінювання студентських досягнень 
за кредитно-модульною системою (далі — КМС).

Функціонування КМС в Україні
Важко не погодитися із твердженням Юрія 

Рашкевича, експерта з реформування вищої осві-
ти, який дає таку інтерпретацію цілей, завдань 
та інструментів Болонського процесу в Україні:  
«У просвітницькій системі України і надалі від-
сутня професійна дискусія на цю тему, а продо-
вжують домінувати доморощені фантазії» (для 
Інтернет-версії журналу «Кампус»).

Ми проаналізували матеріали студентських фо-
румів і дійшли висновку, що, на думку українських 
студентів, упровадження КМС не вплинуло на рі-
вень української освіти, адже для того, хто любить 
вчитися, цікавиться обраною спеціальністю і праг-
не у майбутньому стати професіоналом, не важливо, 
як саме будуть оцінюватися його знання. 

На перше місце натомість виходять мож-
ливості, отримані внаслідок реформування на-
ціональної системи вищої освіти. Так, КМС  
незручна для тих, хто звик вчити річний обсяг ма-
теріалу за тиждень до сесії, забуваючи завчене вже  

після складання іспитів. Тобто йдеться про ви-
ховання самодисципліни, коли студентом рухає  
насамперед бажання вчитися.

Водночас українські студенти настороже-
ні неоднозначністю здійснення КМС в Україні, 
де кожен із викладачів може дозволити собі влас-
ну інтерпретацію критеріїв оцінювання та спосо-
бів накопичення балів. Крім того, дехто акцентує 
увагу на невідповідності справжнім європейським 
рівням оцінювання, де «А» — надрівень, який 
свідчить про надзвичайні здібності у навчанні, 
а не просто колишня «5», як це розуміється в на-
шій країні. Крім того, у Європі «D» та «Е» — нор-
мальні задовільні оцінки, у нас же вони сприйма-
ються як сором. 

Загальні тенденції 
Студенти НФаУ відзначають, що в результаті 

впровадження КМС програють гуманітарні дис-
ципліни, бо їх доводиться оцінювати за матема-
тичним принципом.

Одним із недоліків КМС, на їхню думку, є її 
орієнтація на накопичення балів, а не на зацікавле-
ність предметом як таким і накопичення актуаль-
них знань. Однак зазначимо від себе, що одне дру-
гому ніяк не заважає. Навіть частково сприяє: КМС 
привчає студента до дисципліни, постійної роботи 
на заняттях, активної участі в обговореннях тощо.

Як не дивно, майже всі студенти, яких ми за-
питали, чи розуміють вони, що таке кредитно-

модульна система, без вагань відповіли «так». Пе-
реважна більшість з них упевнена, що слід продо-
вжувати роботу в напрямку її реалізації в Україні, 
пристосовувати нову систему оцінювання до укра-
їнських освітніх реалій. Саму систему як таку сту-
денти вважають для себе зручною, їх турбує лише 
неоднозначність у трактуванні КМС різними ви-
кладачами, що спричиняє незручності навіть для 
тих, хто навчається відмінно та добре. 

Більшість студентів НФаУ, з котрими ми спіл-
кувалися (представники факультету промислової 
фармації та медико-фармацевтичного факульте-
ту), знають, які можливості відкриває перед ними 
реформування української системи освіти. Про-
те зазначають, що знають досить приблизно, тому 
вони хотіли б дізнатися про нову систему та її «го-
ризонти» більш детально. 

Серед можливостей, якими відтак хотіли 
би скористатися найближчим часом студенти за-
значених факультетів, пріоритет віддається роботі  
за кордоном. Частина прагне покращити успіш-
ність за рахунок наукової діяльності, продовжити 
навчання в одній з європейських країн, виграти  
грант. Є навіть такі, що відповіли нам: «Я хочу 
найближчим часом скористатися усіма можли-
востями Болонської системи!».

Отже, як бачите, шановне студентство, якщо 
не все, то дуже багато залежить від вас самих, 
оскільки кожен із нас будує життя власноруч, оби-
раючи свій шлях та розставляючи власні пріори-
тети. Усе тече, все змінюється, — сказав філософ. 
Давайте відкривати для себе нові горизонти і віри-
ти в те, що зміни, які переживає українська систе-
ма освіти — на краще!

Оксана Прохватілова

В конце апреля в НФаУ гостила делегация 
из Южно-Казахстанской государственной фар-
мацевтической академии.

Как обычно, знакомство гостей с Националь-
ным фармацевтическим университетом началось 
со встречи с ректором, профессором В.П. Черных. 
Валентин Петрович отметил, что сотрудничество 
между вузами стран бывшего Советского Сою-
за, фундамент которого был заложен в 2009 году 

выездными циклами приемной комиссии НФаУ 
в учебные заведения стран СНГ, крепнет с каж-
дым годом. Ярким доказательством тому явилось 
значительное повышение академической мобиль-
ности, обмены студентами и преподавателями 
с целью прохождения учебной практики. 

Центром международной профориентации 
и внешних отношений НФаУ совместно с отде-
лом практики для студентов ЮКГФА было орга-
низовано множество мероприятий, позволяющих 
усовершенствовать знания по специальности, по-
лучить практический опыт в лабораториях и на 

кафедрах НФаУ, побывать в аптеках и на ведущих 
фармацевтических производствах Харькова. 

Программа практики в НФаУ студентов 
из Казахстана была очень насыщенной. Чле-
нам делегации было предложено посещение  
лаборатории по фармакокинетике одного 
из крупнейших фармацевтических предприятий 
города — завода «ГНЦЛС». Студенты из Казах-
стана поработали в технологической лаборато-
рии и лаборатории по контролю качества НФаУ, 
посетили практические и лекционные занятия 
на кафедре фармацевтической химии по дис-
циплинам: «Стандартизация лекарственных 
средств», «Броматология». За короткий период 
пребывания в НФаУ, делегации удалось ознако-
миться во всеми кафедрами университета. 

Помимо учебной деятельности, предусмо-
тренной программой практики, казахским сту-
дентам был обеспечен также яркий отдых — ведь 
все они оказались в нашем городе впервые. 
Во время прогулки по Харькову особый интерес 

у ребят вызвали истории о возникновении горо-
да, превращении его в столицу фармации. Не-
забываемые впечатления оставил поход в Харь-
ковский дельфинарий и посещение выставки 
восковых скульптур «7 Чудес света». А вечером 
после насыщенного событиями дня так прият-
но было просто посидеть в парке у музыкаль-
ного фонтана, вдыхая запах цветущей сирени  
и акации. В сердцах студентов из солнечного Ка-
захстана Харьков и наш университет оставил не-
изгладимый след. 

Возможность приехать в НФаУ казахские 
студенты оценили очень высоко. Они отмети-
ли, что очень хотели бы продолжить обучение 
в нашем университете в магистратуре и аспи-
рантуре. В перспективе у наших гостей —  
открытие собственных предприятий, развитие 
семейного фармацевтического бизнеса и, без-
условно, продуктивная работа на благо своего 
государства.

Следует отметить, что это первая делегация из 
Южно-Казахстанской государственной фармацев- 
тической академии в нашем университете. Руково-
дитель делегации проф. Сауле Кутымовна Ордаба-
ева выразила надежду, что практика студенческих  
обменов между Южным Казахстаном и Украиной 
теперь, после пробного визита, активизируется.

УКРАїНСЬКА ОСВІТА ТА ІННОВАЦІї: єВРОКОНТЕКСТ

НФаУ ВСТРЕЧАЛ СТУдЕНЧЕСКИЕ дЕЛЕГАЦИИ 
...ИЗ ТАдЖИКИСТАНА

... ИЗ ЮЖНОГО КАЗАхСТАНА

 Я так дуМаЮ

 нОвОсти МеЖдунарОднОГО Отдела
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Як одна мить, промайнули студентські роки. 
На виробничих практиках кожен «приміряв» на себе 
майбутню професію. А нині час обирати перше міс-
це	роботи.	За	плечима	—	цінний	багаж	теоретич-
них знань та практичних навичок. Є і бажання ре-
алізуватися у професії, і мрії про чудове майбуття, 
і	перспективи.	Єдине,	що	турбує	—	де	і	як	знайти	
роботу, гідну рівня кваліфікації і знань? За газет-
ними оголошеннями, в Інтернет-ресурсах, за допо-
могою родичів чи знайомих? 

НФаУ відповідально ставиться до вирішен-
ня питання працевлаштування молодих фахівців 
та піклується про подальшу долю своїх випускни-
ків. За особистої підтримки ректора В.П. Черних 
в університеті з’явилася надзвичайно важлива но-
вація. 28 квітня 2011 року на базі НФаУ за участю 
Харківського обласного центру зайнятості впер-
ше був проведений ярмарок вакансій для студен-
тів. Близько 800 студентів I–V курсів та коледжу 
НФаУ відвідали цей захід.

До уваги відвідувачів ярмарку служба за-
йнятості запропонувала понад 4500 актуаль-
них вакансій в Харківській області, в тому числі 
2400 — в Харкові. Свої пропозиції з працевла-
штування презентували 20 підприємств нашого 
регіону. Переглянути вакансії роботодавців мож-
на було і на інформаційних стендах, і в електрон- 
ній пошуковій системі.

Ознайомитися з сучасним ринком праці, 
отримати консультації з працевлаштування за 
обраною вакансією та стосовно підготовки 
до співбесіди, пройти психологічне тестування, 
грамотно скласти резюме пошукачі роботи мо-

гли безпосередньо на ярмарку. Студенти мали на-
году дізнатися про вимоги роботодавців, котрі ви-
суваються до сучасного фахівця. Так, він має бути 
не лише компетентним, а й здатним до професій-
ного розвитку, володіти сучасними інформаційно-
комунікаційними технологіями, іноземними  
мовами, бути комунікабельним, відповідальним, 
енергійним, вимогливим до себе, вміти працюва-
ти в команді.

Молодь мала унікальну можливість у нефор-
мальному спілкуванні з роботодавцями дізнатися 
про специфіку та умови роботи в тій чи іншій ком-
панії, знайти тимчасову або постійну роботу, а також 
місце для проходження виробничої практики. Хар-
ківський обласний центр молоді пропонував сту-
дентам роботу, яка не потребує певної кваліфікації, 
на період літніх канікул в курортній зоні України. 

В рамках ярмарку проводилися тренінги 
«Арт-підготовка — запорука успіху» (тренер — 
Оксана Кравченко, провідний спеціаліст з під-
бору персоналу рекрутингового агентства BCG) 

та «Особливості пошуку роботи через Інтернет» 
(тренер — Дмитро Пожаров, керівник Інтернет-
проектів сайту «Работа в Харькове»).

Дві сторони, що мають потребу одна в од-
ній, — роботодавець і працівник, а точніше, май-
бутній працівник — зустрілися «на відстані діало-
гу», поспілкувалися. Для того, щоб це знайомство 
переросло в плідну співпрацю, є всі передумови. 
Отже, час починати кар’єру. В цьому допоможе 
ваш університет.

Олена Яковлєва

пЕРЕд ВИБОРОМ

ЛЕКЦИя МАСТЕР-КЛАССА
На кафедре клинической фармакологии 

с фармацевтической опекой НФаУ состоялась 
лекция «Клинические исследования: мифы и ре-
альность». В аудитории собралось более 50 человек.

Заведующий кафедрой профессор Игорь 
Альбертович Зупанец по просьбе Студенческо-
го парламента НФаУ любезно согласился прочи-
тать данную лекцию и развеять множество мифов 
и домыслов, которые витают вокруг клинических 
исследований. Благодаря стараниям лектора при-
сутствующие узнали, что клинические исследова-
ния во всем мире являются неотъемлемым этапом 

разработки препарата и предшествуют регистра-
ции и широкому медицинскому применению. 
В ходе клинических исследований новый препа-
рат изучается для определения его эффективно-
сти и безопасности. На основании этих данных 
уполномоченный орган здравоохранения прини-
мает решение о регистрации препарата или отказе 
в регистрации. Препарат, не прошедший клини-
ческих исследований, не может быть зарегистри-
рован и выведен на рынок.

Также профессор И.А. Зупанец отметил, 
что клинические испытания, на которые тра-
тится до 90% бюджета разработки лекарствен-
ного препарата, в первую очередь выгодны  
пациентам. Выгодны потому, что результаты 
дают врачу уверенность в лекарстве. Уверен-
ность в полном контроле фармакологических 
эффектов, в отсутствии непрогнозируемых ре-
акций и, в конце концов, в получении имен-
но того действия, которое он ожидает. Конечно, 
новый препарат не так хорошо изучен, как давно 
известные лекарства. Возможно, для него еще бу-
дут открыты новые показания и побочные эффек-
ты. К слову сказать, разворачивая инструкцию 
к препарату, не стоит ужасаться объему списка 
побочных эффектов. Чем он обширнее, тем луч-
ше исследован препарат — только и всего. Ведь 

все мы знаем аксиому: не бывает лекарств без по-
бочных эффектов.

От имени всех присутствовавших на лекции 
профессора И.А. Зупанца Студенческий парла-
мент выражает огромную благодарность Игорю  
Альбертовичу и надеется на дальнейшее сотруд-
ничество!

Ирина Бондарчук, 
председатель СП НФаУ

РАБОТА С пСИхОЛОГИЧЕСКОй  
СЛУЖБОй

По инициативе Студенческого парламен-
та на протяжении учебного года психологи-
ческая служба нашего университета проводила 
цикл мероприятий под общим названием «Успех 
как стиль жизни» — ряд лекций и социально-
психологических тренингов. 

В апреле была проведена лекция на не ме-
нее актуальную тему «Кто ищет, тот всегда най-
дет. А кто ищет правильно — найдет в два раза 
быстрее», посвященная проблемам трудоустрой-
ства студентов и выпускников. Ее посетили око-
ло 50 студентов. Слушатели узнали об основных 
способах поиска работы, преимуществах и недо-
статках каждого из них, об основных правилах 
составления резюме, заполнения персональной  

анкеты соискателя на должность, а также обще-
ния с потенциальным работодателем во время со-
беседования. 

Конечно, это всего лишь малая доля вопросов, 
которые волнуют студентов. Однако, мы надеемся, 
что это начало долгого и плодотворного сотрудни-
чества. А чтобы оно было еще более интересным, 
мы ждем ваших предложений и пожеланий. Со-
общайте о вопросах, которые вас волнуют, членам 
Студенческого парламента. Нам очень ценно мне-
ние каждого. Не оставайтесь в стороне, помните: 
наше будущее зависит от каждого из нас!

Даша Лобанова,
информационный сектор  

Студенческого парламента НФаУ

Современный мир, передовые техноло-
гии производства препаратов, сырье высше-
го класса, квалифицированные специалисты, 
соблюдение всех норм и правил на предпри-
ятиях... И все же, этого мало для того, чтобы 
изъять из фармации экстемпоральную рецеп-
туру. «Отчего же, — подумают многие, — ведь 
препараты высокого качества не могут стоить 
копейки, как стоят «аптечные болтушки»?» 
А если спроецировать ситуацию на семью, где 
на троих на месяц — прожиточный минимум 
и пособие по безработице?! Экономическая 
ситуация в стране как раз такова, что «гото-
вящие» аптеки сегодня незаменимы для боль-
шинства жителей. 

Другой пример: как обстоят дела с детски-
ми дозированными препаратами и микстура-
ми? Заводские гении так и не нашли способа 
сотворить хоть подобие столь безвредных ле-

карств, не вызывающих аллергических реакций 
у ребенка.

Примеров можно приводить еще множество. 
Я не хочу сказать, что прямо сегодня нужно пе-
рейти на экстемпоральные препараты и забыть  
о заводских, которые действительно помогают.  
Я считаю, что стоит немного больше уделять вни-
мания развитию аптечного производства пре-
паратов, более тщательно обучать и подбирать  
специалистов, следить за соблюдением санитар-
ного режима и порядка в аптеке. Внедрять новые 
препараты и технологии. А дальше, как говорит-
ся, веревочка будет виться. Будет спрос, а значит, 
будет и предложение.

Об этом мало кто задумывается, и это  
печально. Ведь после прохождения практики, 
после общения с пациентами, практического 
применения полученных знаний, невольно по-
нимаешь, что медицине никак не обойтись без 
экстемпоральной рецептуры, и она совсем не пе-
режиток прошлого.

Алина Шрамко,
IV курс, 

специальность  
«Фармация»

 инициатива студенческОГО парлаМента сп нФау сООБЩает

 Юридичний лІкБез

УРядОВА  
«ГАРяЧА ЛІНІя»  
0–800–507–309

Одним із важливих пріоритетів у роботі Уря-
ду є розвиток взаємодії з громадськістю та нала-
годження суспільного діалогу. Вирішенню цього  
завдання активно сприяє урядова телефонна «га-
ряча лінія» 0–800–507–309 — телефонний центр 
спілкування Уряду з громадянами, що дозволяє їм  
оперативно отримувати інформацію від органів ви-
конавчої влади.

Звернутися на урядову «гарячу лінію» може 
кожний громадянин. Крім того, приймаються  
заяви, пропозиції, скарги від представників під-
приємств, установ та організацій, суб’єктів під-
приємницької діяльності.

Усі заяви, які надходять на «гарячу лінію», при-
ймають фахівці Урядового контактного центру 
та невідкладно надсилають органам виконавчої вла-
ди відповідно до їх компетенції, які розглядають 
звернення та надають заявникам письмові відповіді.

Важливо знати, що реєструються та розгляда-
ються лише звернення, які стосуються компетен-
ції органів виконавчої влади.

Урядова «гаряча лінія» працює з понеділка 
до п’ятниці з 8:00 до 21:00 години, в суботу з 8:00 до 
19:00 години. Неділя та святкові дні — вихідні.

Дзвінки зі стаціонарних телефонів у межах  
України безкоштовні, за дзвінки з мобільних теле-
фонів абоненти самостійно сплачують відповідно 
до тарифів оператора мобільного зв’язку.

Зателефонувавши на урядову «гарячу лінію» 
0–800–507–309, потрібно повідомити своє пріз-
вище, ім’я, по батькові, місце проживання і адре-
су, контактний телефон та чітко викласти суть по-
рушеного питання (скарги, зауваження, пропо-
зиції тощо). Зареєстровані звернення розгляда-
ються у відповідних органах виконавчої влади, 
де перевіряються викладені факти, у разі необ-
хідності приймаються відповідні рішення та нада-
ються відповіді заявникам. Урядовий контактний 
центр постійно контролює хід та терміни розгля-
ду звернень, за необхідності — здійснює зворот-
ний зв’язок з громадянами.

Звернення, які не потребують додаткового 
вивчення, розглядаються протягом 5 днів, а ті, 
що потребують додаткового вивчення, — про-
тягом 15 днів після їх надходження. У разі, коли  
орган виконавчої влади з об’єктивних причин 
прийняв рішення щодо продовження строку роз-
гляду звернення, він інформує про це заявника 
в установленому порядку. При цьому загальний 
строк вирішення питань, порушених у звернен-
ні, та надання відповіді заявнику не може пере-
вищувати 30 днів. Заявник також має можливість 
дізнатися про хід розгляду свого звернення. Для 
цього потрібно зателефонувати на урядову «га-
рячу лінію» 0–800–507–309 та назвати індивіду-
альний номер свого звернення, який раніше був  
наданий фахівцем Центру.

Відповідь заявник отримує від органу вико-
навчої влади у письмовому вигляді на зазначе-
ну ним адресу. Якщо відповідь з якихось причин 
не задовольнила заявника, він має можливість 
повторно зателефонувати на урядову «гарячу лі-
нію», повідомити номер свого звернення та заре-
єструвати повторне звернення, яке буде розгляну-
те в установленому порядку.

Фахівці Урядового контактного центру за-
вжди з розумінням та увагою ставляться до усіх, 
хто телефонує на урядову «гарячу лінію», намага-
ються зробити усе можливе для того, щоб їх про-
блеми були почуті в органах виконавчої влади. 
Не важливо, чи то буде скарга, чи подяка, урядо-
ва «гаряча лінія» завжди на зв’язку з громадяна-
ми України.

 пО МОеМу МнениЮ...

ЭКСТЕМпОРАЛЬНАя РЕЦЕпТУРА — 
пЕРЕЖИТКИ пРОШЛОГО?
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У навчально-виховному процесі коледжу 
НФаУ традиційно поєднані як ознайомлення 
студентів з явищами суспільного життя і прак-
тична діяльність, відзначення національних, дер-
жавних свят, так і вивчення краєзнавства, долу-
чення вихованців до засобів мистецтва. Такий 
підхід сприяє формуванню у студентів почуття 
патріотизму, любові, поваги до свого навчально-
го закладу, міста, держави.

Протягом квітня-травня поточного року сту-
денти коледжу НФаУ неодноразово відвідували 
Харківський історичний музей. Найбільше вра-
ження на наших вихованців справила експозиція, 
присвячена Харківщині в роки Великої Вітчиз-
няної війни. Під час ХІІІ книжкового фестивалю 
«Світ книги-2011» студенти коледжу мали нагоду 
ознайомитися з новітньою літературою, побувати 
на творчих зустрічах з авторами. 

Власні творчі та художні здібності студен-
ти виявили, готуючись до конкурсу плакатів до 
25-ї річниці Чорнобильської катастрофи, а також 
20-ї річниці незалежності України.

У рамках святкування 66-ї річниці Перемо-
ги студенти відвідали ККЦ «Україна», де пере-
глянули урочисту святкову програму, підготов-
лену до 9 Травня. У гуртожитку коледжу НФаУ  
12 травня було організовано зустріч студентів з го-
ловою Ради ветеранів Червонозаводського райо-
ну м. Харкова. Молодь та ветерани активно спіл-
кувались, обмінювалися позитивними емоціями.

Наші травневі походи і зустрічі продемон-
стрували, що молодь добре інформована стосов-
но сучасної літератури, науки, техніки, суспільно-
го життя, а це — сприятливі умови для розвитку 
національно-патріотичного виховання.

В.В. Горбаньов, кандидат історичних наук,  
викладач коледжу НФаУ

«Мисс студенчество» — это конкурс красоты, 
творчества и молодости! Он прошел 30 апреля в ки-
ноконцертном зале «Украина». Я очень рада, что 
приняла участие в нем. 

Среди участниц были студентки всех вузов 
Харьковщины и области. Подготовка была дли-
тельной и напряженной. Мы занимались каждый 
день по 4 часа на протяжении двух недель. Танцева-
ли, разучивали постановки и выходы с хореографа-
ми. Все девчонки очень разные и интересные лич-
ности, нам было интересно общаться, и хотя мы все 
принимали участие в соревнованиях, но когда кто-
то не проходил очередной этап, прощаться было  
очень грустно.

Изначально нас было 27, но после первого вы-
хода в украинских костюмах жюри отобрало всего 
15 участниц, которые продолжили борьбу за пер-
вое место, и я была в их числе! Все очень волно-
вались, за кулисами была невероятная суматоха, 
но на сцене держались уверенно. 

Я получила огромное удовольствие от участия 
в конкурсе! Хочу выразить благодарность за под-
держку К.А. Ивановой, Е.И. Калашник, О.С. Хо-
вановой и, конечно же, всем своим друзьям и од-
ногруппникам!

Марина	Юсько,	II	курс,	ССО-1

Современный мир нынче таков, что недо-
статочно быть только компетентным специали-
стом, — спектр необходимых знаний и практи-
ческих навыков значительно шире. Среди перво-
очередных требований к претенденту на рабочее  
место — владение ПК и иностранными языка-
ми. Дополнительным «бонусом» при трудоустрой-
стве будет наличие водительских прав. И даже если 
ваша профессия не будет тесно связана с вождени-
ем авто, умение с ним обращаться никогда не на-
вредит вам в повседневной жизни. Всякое бывает…

Где же научиться водить машину и получить 
права? После длительных поисков я останови-
лась на автошколе «Авто-дор», которая находится  
в корпусе НФаУ по ул. Блюхера, 4. Изначально  
меня привлекли очень демократичные расценки, 
а также удобное расположение и время проведе-
ния занятий. Плюс ко всему — обучение длит-

ся 2 месяца. Спустя несколько занятий я уже 
довольно-таки неплохо справлялась с вожде-
нием учебной машины «Lanos». И это благода-
ря усилиям толковых инструкторов по теории 
и практике, которые буквально «выращивают» 
из нас, «чайников», грамотных участников до-
рожного движения.

Я довольна обучением в «Авто-доре» и, по-
лучив водительское удостоверение европейского 
образца, могу думать о собственной машине!

В заключение хочу выразить огромную благо-
дарность нашему ректору В.П. Черных за то, что 
студенты НФаУ имеют возможность качественно 
и быстро обучаться вождению автомобиля.

Валерия Ткачева,
IV	курс,	20	группа,	 

специальность «Фармация»

Інтелектуальний екоклуб «Вітрильник» був 
заснований у 2007 році з метою екологічного  
виховання та організації інтелектуальних 
ігор відповідного спрямування серед студен-
тів коледжу. У клубі ведеться поглиблена те-
оретична підготовка з біологічних дисциплін 
і практичне екологічне виховання. Навесні 
2010 року зусиллями членів клубу на території 
коледжу була закладена алея клубу «Вітриль-
ник». У 2011 році робота з оформлення алеї  

продовжилася. Були висаджені 10 видів деко-
ративних рослин. Студентами-членами клубу 
у 2009 році було запропоновано проект ство-
рення об’ємної карти-діорами заповідників 
України, і нині тривають роботи над цим про-
ектом: зібрана інформація про 286 заповід-
ників місцевого та національного значення, 
оформлений стіл для діорами. Клуб «Вітриль-
ник» прагне залучити до участі в діяльності всіх  
небайдужих студентів: протягом року нео-
дноразово проводилися демонстрації фільмів 
на великому екрані, які популяризують дбайли-
ве ставлення до живої природи, про мешканців 

Землі, їх біоценотичні зв’язки та сучасну роль 
людини в цих процесах.

У стінах клубу вже вчетверте пройшов що-
річний турнір «Брейн-ринг-біологія». Цьо-
го року мірялися силами дванадцять команд 
по п’ять осіб в кожній, призові місця розділи-
ли «Гладіолуси» і «Омела», які й отримали при-
зи у вигляді статуетки метелика з родини ві-
трильників. Почесними гостями гри-конкурсу 
були представники міського зоопарку та Хар-
ківської державної зооветеринарної академії. 
Переможці отримали можливість безкоштовно  
відвідати міський 
зоопарк. Гравців 
та всіх активних 
членів клубу піс-
ля конкурсу за-
просили на без-
коштовні екс-
курсії до кінно-
спортивної шко-
ли Харківської 
державної зоове-
теринарної ака-
демії, музею при-
роди та зоопарку  
академії. 

У планах роз-
витку клубу — ор-
ганізація спільно 
з екологічним факультетом Харківської націо- 
нальної академії міського господарства літнього 
екологічного табору в селі Коропове з метою ви-
вчення флори і фауни нашого краю. 

М.І.	Єгоров,
керівник клубу  
«Вітрильник»

В своем городе я живу в отдаленном и не 
очень безопасном районе. В один из вечеров 
мы пили кофе небольшой компанией в хорошем 
кафе в центре города. Много смеялись, планиро-
вали поездку на море и просто хорошо проводили 
теплый летний вечер.

Уже стемнело, на часах было около деся-
ти, и я решил, что пора ехать домой. С трудом 
втиснулся в битком набитую маршрутку. В са-
лоне, как обычно: «выхлоп» перегара впере-
мешку с потом, скисшие лица, ругающиеся ма-
том, вульгарные девушки, хохочущие грубыми 
прокуренными голосами. И я. Приличный 
парень, в джинсовых шортах, рубашке, ке-
дах на босу ногу и с книгой Гришковца в руке.  
Я явно не вписывался в общее триумфальное 
веселье. Поездка прошла, к моему огромному 
удивлению, без происшествий. Главная ситуа-
ция произошла чуть позже. 

Расплатившись, я неспешно пошел к своему 
дому. Минуя стройку, пустующую со времен моего 
детства, услышал скрипучий голос:

— Э! Пацан! А ну-ка, топи сюда!
Я обернулся, из темноты вышел сухой бри- 

тоголовый парень. Он был то ли пьян, то ли под 
чем-то «чернушным». Молниеносно я решил, 
что делать дальше. Мысли сложились в действие, 
прошли не в голове, а где-то дальше, там, где 
уже заканчиваюсь я, и начинается мое подсозна-
ние. Я подошел к нему и самым вежливым голо- 
сом спросил:

— Добрый вечер! Простите, а вы не подска-
жете, который час?

Его лицо опало в мякиш. Руки несколько раз 
хлопнули по карманам спортивных брюк и до-
стали телефон, глаза принялись вглядываться 
в дисплей мобильного. Он тихонько пробормо-
тал себе под нос:

— Сколько время…
— Да, знаете, в одиннадцать нужно быть 

дома, а хочется еще немного прогуляться, та-
кой замечательный вечер сегодня... Вот и хочется 
узнать, есть ли у меня время пройтись еще…

— Десять ноль пять, — пробормотал он.
— Отлично! Хорошего вам вечера! До свидания! 
Не послышалось никакого ответа. Я развер-

нулся и пошел домой. 
Знаю, что эта встреча могла закончиться ина-

че, но в этот раз мне повезло: мой вопрос поверг 
его в ступор, и вежливые слова прозвучали для 
него примерно так, как если бы ко мне обратил-
ся инопланетянин. 

Максим	Михеев

От редакции. Сегодняшнее общество, а особенно 
молодое поколение, к сожалению, «поражено» множе-
ством пагубных привычек, а значение духовных ценно-
стей нивелировано. 

Из приведенной жизненной истории каждый мо-
жет сделать собственные выводы. Однако главным 
ее посылом является то, что безвыходных ситуаций 
не бывает, и зачастую вернейшим средством разре-
шения конфликта становится вежливость, так-
тичность, внутренняя культура собеседника.

 наШа зМІна  кОледЖ нФау

ВИхОВУєМО пАТРІОТІВ

НА КРИЛАх  
«ВІТРИЛЬНИКА»


